
  
 
 
 
 

 

  

 
 
 

Date  9 December 2025  

Announcement   
 
لتعزيز    HSBCوقع مذكرة تفاهم استراتيجية مع بنك بريسايت ت

 ابتكارات الذكاء الاصطناعي في قطاع الخدمات المالية

HSBC and Presight Sign Strategic MoU to Advance 

AI Innovation in Financial Services 

 Information Presight, a leading global AI and big data analytics company, has signed a 

Memorandum of Understanding (MoU) with HSBC UAE to collaborate on 

the development and deployment of advanced artificial intelligence 

solutions across core areas of financial services.  

The partnership reflects both organizations’ commitment to responsible 

innovation and the use of applied intelligence to meet the evolving needs 

of the financial services sector. 

The MOU, signed during Abu Dhabi Finance Week (ADFW), is designed to 

accelerate the adoption of next-generation AI capabilities that enhance 

risk intelligence, strengthen operational performance, and enable smarter 

customer and business insights. By integrating AI into these strategic 

domains, HSBC and Presight aim to improve operational efficiency, 

enhance regulatory oversight, and unlock new opportunities for 

sustainable client growth. 

Under the MoU, the partnership will focus on priority areas, including: 

intelligent risk and compliance, human capital intelligence, growth and 

client intelligence, client acquisition, and real-time analytics for executive 

dashboards. These workstreams align the strengths of both organizations 

and underscore their shared ambition to advance innovation and long-

term resilience within the financial services ecosystem. 

والذكاء   الضخمة  البيانات  تحليلات  في  الرائدة  العالمية  الشركة  بريسايت،  عت 
ّ
وق

بنك    الاصطناعي، مع  استراتيجية  تفاهم  تهدف    HSBCمذكرة  التعاون الإمارات،  في    إلى 

تطوير ونشر حلول متقدّمة للذكاء الاصطناعي عبر المجالات الأساسية لقطاع الخدمات  

الذكاء    .المالية واستخدام  المسؤول،  بالابتكار  الطرفين  التزام  الشراكة  هذه  وتعكس 

 .الاصطناعي التطبيقي لتلبية الاحتياجات المتطوّرة في قطاع الخدمات المالية



  
 
 
 
 

 

  

المالي   أبوظبي  تمّ توقيع مذكرة التفاهم بهدف تسريعADFWوخلال أسبوع  الجيل    ،  تبنّي 

، وترتقي بالأداء  الذكية  الجديد من قدرات الذكاء الاصطناعي التي تعزّز تحليلات المخاطر

ن من الحصول على رؤى أكثر ذكاءً حول العملاء والأعمال. ومن خلال دمج  
ّ

التشغيلي، وتمك

وبريسايت إلى تعزيز    HSBCيسعى بنك    الذكاء الاصطناعي في هذه المجالات الاستراتيجية، 

نموّ   تحقيق  أمام  جديدة  آفاق  وفتح  التنظيمي،  الإشراف  وتحسين  التشغيلية،  الكفاءة 

 .مستدام للعملاء

ز أولويات الشراكة على تطبيقات الذكاء الاصطناعي المتقدّم في 
ّ

وبموجب الاتفاقية، سترك

العملاء،  واكتساب  والعملاء،  والنموّ  البشري  المال  ورأس  والامتثال  المخاطر  مجالات 

القوة    نقاطالتنفيذية. وتنسجم هذه المسارات مع    للوحات المعلوماتوالتحليلات الآنية  

المشترك   طموحهما  وتؤكد  الطرفين،  تعزيزلدى  منظومة    نحو  ضمن  والمرونة  الابتكار 

 الخدمات المالية على المدى الطويل.

 


